
Protokół nr VI / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  26.03.2015r. 
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  V Sesji Rady Gminy Brody. 
 

O godz. 9
04 

 Przewodniczący  Rady  p. Lech Kossak  otworzył  obrady VI  sesji Rady Gminy 

Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.   
Na 15 radnych obecnych było 13. Radny Tadeusz Kuczkowski  nie usprawiedliwił swojej 
nieobecności, radny Marek Rubin - usprawiedliwiony. 
Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  
Uwag  nie zgłaszano,  w związku z czym przewodniczący prosił o przegłosowanie porządku 
obrad. 
Za proponowanym porządkiem obrad głosowali wszyscy radni. 

2.  Przyjęcie protokołu z  V sesji. 
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt uzupełnił swoją informację o działania podejmowane po dniu sporządzenia informacji 
na piśmie. 
- 18.do 20 marca  uczestniczył w wyjazdowym Konwencie Zrzeszenia Gmin Województwa 
   Lubuskiego w Szklarskiej Porębie. Podczas Konwentu powołano składy osobowe 
   zespołów roboczych Wójt został członkiem zespołu ds. lasów oraz zespołu ds. O.Z.E.  
   ( Odnawialnych Źródeł Energii ) . 
- 23 marca – w Brodach było  uroczyste otwarcie i poświęcenie budynku Urzędu Gminy. 
- 24 marca -  w Forst spotkał się z wiceministrem Spraw Wewnętrznych p. Piotrem  
  Stachańczykiem. 
- 24 marca  był na spotkaniu walnego zebrania Łużyckiego Związku Gmin. na którym  
  m. innymi podjęto uchwałę  w spr. przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla  Ł.Z.G. na 
  lata 2014 – 2017 z perspektywą do 2021r. 

R. Janczewski   
- pan minister daje zielone światło , musimy zrobić wszystko, by powstał most dla pieszych    
  oraz rowerów.  
- kwestia kładki koło kościoła  w kierunku parku róż.  
- dlaczego nie zaproszono pewnych osób na : uroczystości: jubileuszu 15- lecia podpisania  
  umowy  partnerskiej Brody-Forst-Lubsko oraz  na  otwarcie i poświęcenie budynku Urzędu 
  Gminy.  
- czy coś się zmieniło w spr.  funkcjonowania solarów na budynku szkoły. 

Wójt  
-  odnośnie solarów, Wójt dlatego wszedł w skład komisji ds. OZE, by te sprawy  móc 
   rozwiązać. 
-  za organizację  15- lecia jubileuszu - odpowiedzialny był Urząd Miasta Lubsko. 
   My zaprosiliśmy osoby, które uważaliśmy że należy je zaprosić.  Radnemu chodzi o jedną 
   osobę, ale ta osoba była zaproszona. 
-  na otwarcie budynku Urzędu Gminy zaproszenia były wysyłane późno. Uwarunkowane to 
   było decyzją Biskupa. Termin przyjazdu Biskupa  otrzymaliśmy tydzień przed.  
   Najważniejsze osoby były zaproszone. Jego niedopatrzenie, że nie zaprosił kierowników 
   jednostek., 



-  most w Zasiekach – wszyscy widzą duży potencjał  w możliwościach, gdyby to przejście  
   było. Nie było jednak gwarancji finansowych ze strony ministerstwa. Minister skierował 
   działania na Starostwo. 
-  kładka przy parku róż  po raz kolejny się pojawiła w dyskusji, 
   Najbardziej optymalna byłaby kładka mobilna, by można ją było demontować.  
  Jest to możliwe do wykonania. 
   W 2016r. w czerwcu będzie nabór do projektu „ Przygoda z Nysą” . Jeżeli będziemy mieć  
   dokumentację, to  można to zgłosić do realizacji. 

M. Maszkowski  spytał czy są już terminy  koncertów „Przystanek Raju”. 

Wójt – będą  koncerty w Bieczu – 25 lipca  i  w Brodach 30 lipca. 

M. Rudnicki – odnośnie pkt 2  - jakie muszą być spełnione warunki  by móc ubiegać się o  
nowe środki z Regionalnego Programu Operacyjnego . Czy prawdą jest, ze  potrzebne 
będzie studium uwarunkowań , program gospodarki niskoemisyjnej  

Wójt – to będzie brane pod uwagę , niekonieczne będzie studium, promowany jest program 
gospodarki niskoemisyjnej. Na te programy jest ustalona ogólna kwota, nie ma jeszcze 
konkretnego  podziału  

M. Tracz – czego dotyczyło spotkanie w sołectwie Zasieki. 

Wójt odpowiedział, ze temat był taki, jak jest napisane w informacji. 

M.Tracz – podobno mieszkańcy nie chcą rozszerzać działalności istniejących firm  w Brożku. 

Wójt  - mieszkańcy  mają prawo zgłaszać swoją opinię. 

R. Janczewski – wysłał  dwa  pisma do Wójta w spr. drogi do szkoły i nie otrzymał 
odpowiedzi. Prosi o odpowiedź na piśmie. 

Wójt nie wie dlaczego nie otrzymał odpowiedzi - sprawdzi to. 
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach  
    Podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący  Rady przedstawił informację o działaniach w okresie między sesjami. 
- 10.03.2015r.  uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 
   W tym samym dniu  był na zebraniu wiejskim w Zasiekach. 
- 11.03.2015r. był na spotkaniu komisji  budżetu 
- 12.03.2015r.            ‘’               komisji Mienia Komunalnego 
- 17.04.201r. – ustalał w Urzędzie porządek obrad 
- 23.03.2014r. uczestniczył w otwarciu budynku Urzędu Gminy. 

R. Janczewski – komisja oświaty  miała posiedzenie 10.03.2015r. 
Przewodniczący omówił  wnioski wypracowane przez komisję. 
Komisja negatywnie oceniła  funkcjonowanie ośrodka zdrowia w Brodach. 

M. Tracz – komisja budżetu  obradowała 11.03.20-15r. – przedstawił wnioski komisji. 

A. Zieliński – komisja rewizyjna dokonała kontroli  finansowej jednostek. Nie mieli 
wszystkich materiałów.  

Pani Skarbnik – do końca lutego jednostki złożyły Wójtowi sprawozdania z wykonania  
budżetu za 2014r. Wójt  przekaże informacje radnym  do końca kwietnia. 

Wójt – jednym z gości na konwencie w Szklarskiej Porębie był  pan Piotr Bromber, Z-ca 
Dyrektora ds. Ekonomiczno – Finansowych Lubuskiego Oddziału Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia   NFZ, który prezentował stan opieki zdrowotnej na terenie 
naszego województwa. Zwrócił uwagę na brak lekarzy pierwszego kontaktu. W niektórych  
gminach mają problemy z zatrudnieniem takich lekarzy. 
 



Wójt -  był wniosek komisji o poszerzenie targowiska w Brodach, zostanie to wykonane, 
problemem może być brak pracowników interwencyjnych  i brak środków. 
Wg informacji Wojewody prace  dot. realizacji  zarządzenia zastępczego nie zostały 
rozpoczęte.  

5. Informacja z działalności bibliotek. 
 
Informację radni otrzymali na piśmie w materiałach sesyjnych. 
Wójt  - zwrócono się do niego z pytaniem  dlaczego  biblioteka w Bieczu jest często 
zamknięta. 
Dyrektor Biblioteki p. Małgorzata Włodarkiewicz stwierdziła, że w Brodach mają dużo pracy 
biurowej przy pisaniu projektów i p. G.Wysługocka często  przebywa w Brodach. W Bieczu 
jest zatrudniona stażystka, która będzie pomagać w bibliotece. 
 
Przewodniczący Rady spytał, czy prawdą jest, że w Bieczu biblioteka nie ma opału? 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że mają opał, który na razie im wystarczy. Może  jesienią  będą 
musieli dokupić. 

6. Informacja o  stanie opieki zdrowotnej. 
 
Przewodniczący Rady  zaprosił na posiedzenie lekarza rodzinnego z Brodów, Biecza oraz 
panią stomatolog.  Na piśmie otrzymali informację od p. Krystyny Ichnowskiej. 
W rozmowie telefonicznej  pani doktor usprawiedliwiła swoją nieobecność. Nie może udzielić 
informacji, o którą pytała komisja oświaty, ponieważ dla niej to duży problem z wyszukaniem 
takich informacji.  
Przewodniczący proponuje, by komisja oświaty  umówiła się ponownie z p. K. Ichowską u 
niej w ośrodku  i  omówili nurtujące ich problemy.  
 
7.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Brody. 
 
Kierownik Posterunku Policji w Brodach   podziękował za pieniądze przeznaczone na 
zakup samochodu dla Policji.  Przedstawił stan bezpieczeństwa na terenie naszej gminy. 

M. Tracz zgłaszał, by policjanci  częściej pokazywali się na wsiach. 

Kierownik stwierdził, że są codziennie, szczególnie wieczorem,  ale może nie we wszystkich 
wsiach w jednym dniu. 

Wójt  prosi, by częściej chodzili do parku, bez samochodu, ponieważ już widać dewastację 
po seminarium parkowym. 
Kierownik zapewnił, że będą tam chodzić. 

M. Maszkowski proponuje zwrócić większą uwagę na pałac w Bieczu., ponieważ jest 
niszczony.. 

Kierownik Policji stwierdził, że mogą podjeżdżać pod pałac ale nie mają wstępu do pałacu, 
ponieważ jest on własnością prywatną. 

Wójt uważa, że tylko poprzez współdziałania mieszkańców z Policją można to ukrócić. 
Mieszkańcy jeżeli widzą, że tam się coś dzieje powinni zgłaszać Policji. 

Informację o działalności OSP przedstawił  p. Adam Zieliński. 
Poinformował, że mają przeszkolone 22 osoby. Samych pożarów mieli 33%, reszta 
wyjazdów jest do wypadków, powalonych drzew, zwalczania owadów. 
Zauważa się niski stopień pożarów lasów w związku z tym bardzo by im się przydał  lekki 
samochód ratowniczo – gaśniczy. Poczynił pewne starania, by z projektu pozyskać na to 
środki. 

M. Maszkowski  spytał, czy jest możliwość, by na szkolenia uczęszczali inni ludzie. 



A. Zieliński odpowiedział, że tak, o takich szkoleniach będą informować wywieszając 
ogłoszenia na wsiach. 
 
8. Informacja z działalności kompleksu sportowego „ORLIK”.  
 
Na sesję był zaproszony animator ORLIKA p. Janusz Stefańczak. Nie mógł przybyć, 
przekazał informację na piśmie. 

M. Tracz – były problemy z podłogą, czy to zostało wykonane? 

R. Janczewski – komisja oświaty dokona wizji lokalnej ORLIKA., spisze to. 

M. Tracz -  ORLIK podlega pod gminę, może powinien tam  wejść  kierownik   ZGKiM, a nie 
komisja. 

Przewodniczący Rady – jeżeli są środki  to można zlecić to  ZGKiM , najpierw trzeba 
zobaczyć co należy  tam zrobić, czy nas będzie na to stać. 

Wójt uważa, że nie ma tematu podłogi. W ubiegłym roku podłoga została naprawiona, zna 
sprawę drzwi, które się nie domykają. 

R. Janczewski – z tego co wie, to jest jeszcze  jedna podłoga do wymiany. 

Pani Skarbnik – są  środki  na małe remonty. 

Wójt uważa, że nie musi tam iść komisja, tylko  Wójt musi o tym wiedzieć. 
 
9. Informacja z realizacji wniosków komisji  i uchwał rady. 

R. Janczewski – zwrócił się do Wójta - we wnioskach komisji oświaty z 18.12.2014r.  w pkt 3  
komisja wnioskowała o wyodrębnienie z terenu placu szkolnego odgrodzonego od uczniów 
parkingu z drogą dojazdową. 
Do tej pory parking nie jest odgrodzony od uczniów. On proponował proste rozwiązanie. 

M. Tracz nie widzi informacji na temat studium. 

Wójt – pan R. Janczewski zaproponował rozmowy. Spotkali się na parkingu przy szkole. Pan 
R. Janczewski przedstawił swój pomysł, że można problem rozwiązać bezkosztowo. 
To co  wtedy ustalono to już wykonano, czyli rozgrodzono siatkę, wykarczowano drzewa. 
Gdy zgłaszali, że  teren po deszczu zrobi się  grząski, przewodniczący komisji oświaty 
stwierdził, że taki sam grunt jest na obecnym parkingu. 
Ktoś wpadł na pomysł i pan Sieradzki zaczął wykładać kostką  brukową  i teraz nie można 
tam wjechać. To co ustalono zostało wykonane. Wójt chciał, by to było zrobione zgodnie z 
procedurą, nikt nie chciał słuchać, że to nie rozwiąże sprawy. 

R. Janczewski – teren nie jest odgrodzony od uczniów. Pan Sieradzki chciał  wyrównać 
kostką uskok. Jednak odgrodzenia od uczniów nie ma.  
Wniosek nie został zrealizowany. 

Przewodniczący rady zadał pytanie kto to miał zrobić? 

Wójt – to miało być wykonane bezkosztowo.  Wykonanie zlecono  ZGKiM.  
Merytoryczny nadzór miał być w szkole, my mieliśmy ponieść koszty.  
Dlaczego na etapie prac nie dopilnowano  i nie zrobiono tego. 

Przewodniczący Rady  - jeżeli brakuje siatki to należy ją zakupić i odgrodzić. 

M. Tracz – nie ma informacji o wykonaniu studium. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że taki wniosek był w  2013r. 

M. Tracz- nie ma realizacji uchwały  dot. budżetu i studium 



Przewodniczący Rady – ta uchwała była podjęta w 2013r.na rok budżetowy 2014, teraz 
analizujemy wykonanie wniosków i uchwał za 2014r. 
Czy uchwała w 2014r powinna być ponowiona? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że ta uchwała nadal jest aktualna. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/ uchylenia uchwały nr XXX194/09 w spr. ustalenia minimalnych  stawek czynszu 
         za dzierżawę  lub najem gruntów stanowiących własność Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady  zwrócił uwagę, że nie ma podpisu radcy prawnego. 
Pani Sekretarz – otrzymała akceptację radcy w drodze mail, po poprawieniu projekty uchwał 
zostaną podpisane przez radcę prawnego. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych. 

     b/ zmiany uchwały nr XXXIII/215/09 w spr. określenia zasad nabywania, zbywania i  
         obciążenia nieruchomości 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych 

     c/  zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne w drodze bezprzetargowej  
         cz. dz. nr 268/3 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

     d/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
         bezdomności zwierząt na terenie gminy Brody w 2015r. 

Pani  Sekretarz  prosiła o naniesienie drobnych poprawek w podstawie prawnej. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych 

     e/ określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego  do 
         publicznego  przedszkola i oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez 
         Gminę Brody, oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych  
         kryteriów. 

Pani Sekretarz prosi o  dopisanie § -  Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych 

     f/  określenia zasad korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Brody. 

M. Maszkowski  spytał czy za  imprezy wiejskie trzeba będzie płacić ?  

Przewodniczący Rady proponuje dopisać w § 2 pkt 2 słowo „ nieodpłatnie” – 
udostępniane na zebrania  wiejskie…..  
Z tą uchwałą będzie funkcjonowało zarządzenie Wójta  określające kwoty za korzystanie ze 
świetlic. 

Pani Sekretarz – odczytała  zarządzenie Wójta w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 wstrzymało się od głosu.. 

 



     g/ ustalenia zasad przekazywania jednostkom pomocniczym składników mienia do 
         korzystania 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13) 
 
     h/ zmian do uchwały Nr XLII/316/14 w spr. uchwalenia rocznego programu  
         współpracy z   organizacjami pozarządowymi                  

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13) 

      i/  zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2015r. 
Pani Skarbnik przekazała radnym dodatkowe informacje  dot. zmian w budżecie.  

Przewodniczący Rady spytał, czy nie lepiej określić termin do kiedy można składać wnioski 
na zmiany w funduszu sołeckim. 

Pani Skarbnik przypomniała, że wnioski do  budżetu mogą składać do końca września 
każdego roku. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13) 

      j/ zwolnienia Samorządowego Zakładu Gospodarki Komunalnej z obowiązku wpłaty 
         nadwyżki środków obrotowych.   

Przewodniczący Rady  - komisje zajmowały się  tym tematem, wypracowały wnioski. 
Do powyższej uchwały nie było uwag, w związku z tym przewodniczący  odczytał treść 
uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu 
                                                                                                             
Ad. 11  Interpelacje i zapytania radnych 

M. Rudnicki – w formie wniosku ustnego 
- proponuje, by na komisjach porozmawiać o dostarczaniu radnym materiałów na pocztę 
  mailową, zrezygnować z materiałów papierowych. 

Wójt – chciał to zaproponować na komisjach, ma propozycję aplikacji e-radnych , koszty 
przedstawi na posiedzeniach komisji. 

R. Janczewski 
-  należy częściej kosić trawę na rondzie w Zasiekach, ponieważ zarasta wysoką trawą. 
-  na przystanku PKS w Brożku jest zniszczony dach. 
-  w Janiszowicach  należy przestawić lampę uliczną, by była  koło świetlicy. 

M. Tracz  
–  nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji  
-  czy budynek gminy został już odebrany przez SANEPiD, czy spełnia odpowiednie wymogi. 
-  czy załatwiony jest temat  wynajmu mieszkania dla pani, która otrzymała umowę najmu na  
   zamieszkanie w ośrodku zdrowia na okres ½ roku, termin się już kończy. 
-  co jest zrobione w sprawie poprawy jakości wody  w Mariance 
-  jak załatwiony jest temat urlopu kierownika ZGKiM 
-  czy coś się robi w spr.  mieszkań socjalnych w Zasiekach 
-  na jakim etapie  są dokumenty: strategii, studium, gospodarki niskoemisyjnej. 
-  czy kierownik ZGKIM poniósł karę  za nielegalną wycinkę drzew w parku 
-  prosi o nowe tablice ogłoszeń na wsiach lub odnowienie starych. 
-  plac zabaw w szkole jest otwierany tylko wtedy, gdy jest nadzór, czy nie może być 
   udostępniany w godzinach  funkcjonowania szkoły? 



Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymają odpowiedzi na piśmie. 
 
12.  Wolne wnioski.    
 
Sołtys wsi Janiszowice p. L. Geisler złożył podanie o drzewo, czy już jest decyzja ? 

Wójt – gospodarka leśna funkcjonuje w oparciu o plan urządzenia lasu. Wycinkę drzew w  
lesie musimy zgłosić do Starostwa i uzyskać od nich pozwolenie na wycinkę. 

Pani Jadwiga Łanicka poinformowała, że  w lutym odbył się bal  .  
Osiągnęli dochód w kwocie 2 tys. zł., którą chcą przekazać dla Stowarzyszenia Lepsze Jutro.  
Pani J.Łanicka przekazała tę kwotę przewodniczącemu stowarzyszenia p. Romanowi 
Janczewskiemu. 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia świąteczne.   

13.  Zamknięcie obrad Sesji.                                                                                                       

O godz. 1145 Przewodniczący Rady zamknął obrady VI Sesji Rady Gminy Brody. 

 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


